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Beskæftigelsesudvalget har i brev af 3. december 2015 stillet følgende spørgsmål 

nr. 13 (L 67), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Finn Sø-

rensen (EL). 

 

 

Spørgsmål nr. 13: 

”Iflg. bemærkningerne til lovforslaget er antallet af boligydelsesmodtagere steget 

med 13 pct. siden 2001. Iflg. Ældre Sagen er antallet af pensionister, der kan søge 

om boligydelse imidlertid steget med 18 pct. således, at der er en lavere andel af 

pensionisterne, der modtager boligydelse i 2015 end i 2001. Kan ministeren be-

kræfte disse oplysninger?” 

 

 

Endeligt svar: 

I indledningen til lovforslagets almindelige bemærkninger er anført, at udgifterne 

til boligydelse er steget med 13 pct. realt siden 2001, og at den gennemsnitlige bo-

ligydelse pr. modtager realt er steget med 28 pct. siden 2001.  

 

Antallet af folkepensionister er steget ganske væsentligt siden 2001, hvor der var 

knap 700.000 folkepensionister, til 2015, hvor der var godt 1.040.000 folkepensio-

nister. Det svarer til en stigning på knap 49 pct.    

 

Jeg kan bekræfte, at en faldende andel af alle folkepensionister under ét modtager 

boligydelse. Dette skyldes flere forskellige forhold, bl.a. at de nye folkepensioni-

ster har højere supplerende indkomster og oftere bor i ejer- eller andelsboliger.   

 

 

Venlig hilsen 
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